

Release Notes - Version: 13/200401 - 13.0.1.2

| Key | English changelog statement | German changelog statement | Component/s | Subcategory | |
|-----|-----------------------------|--|--|------------------------------------|------------------------|
| Bug | TQ-9729 | Some Asian characters in a filter condition for characteristic- and value level fields in "Quickfilter" did not yield any data when filtering the database. - issue resolved- | Beim Quickfilter, beim Filtern auf Merkmals- oder Messwertebene wurden asiatische Zeichen nicht richtig abgefragt und führten daher zu keinem Filterergebnis. -Fehler behoben- | qs-STAT | Database functionality |
| Bug | TQ-9795 | A faulty definition in the mask definition file led to an access violation error message when selecting a catalog entry in the parts mask. -issue resolved- | Bei Fehlern in der Masekendefinitionsdatei kam es beim Auswählen eines Katalogeintrages auf der Teilemaske zu einer Zugriffsverletzung. -Fehler behoben- | qs-STAT | Catalogues |
| Bug | TQ-9805 | The content of additional data if input via "fixed specifications" in the "part selection database" dialog were not displayed when using the "special measurements" function. -issue resolved- | In Sondermessungen gingen die (durch den Dialog Teileauswahl Datenbank) fest vorgegebenen Zusatzdaten verloren in der Anzeige. - Fehler behoben- | O-QIS, procella | Data record |
| Bug | TQ-9856 | The dialog for creating manual database archives via the database options did not react to clicking on it for creating a new archive. -issue resolved- | Manuelle Archivierungen (in den Datenbankoptionen) waren nicht mehr möglich, da der Dialog auf Klick keine Reaktion zeigte. -Fehler behoben- | Q-DM Datamanagement, qs-STAT | Database functionality |
| Bug | TQ-9858 | Fixed update problem when integrating a parts protocol into the measured value logging | Aktualisierungsproblem bei Einbinden eines Teileprotokolls in die Messwerterfassung behoben | O-QIS, procella | Graphic |
| Bug | TQ-9902 | When selecting other characteristics while the parts protocol graphics was in edit mode, the columns of the part protocol were moved in the graphical display. -issue resolved- | Im Änderungsmodus wurden im Teileprotokoll beim Markieren anderer Merkmale die Spalten visuell verschoben. -Fehler behoben- | qs-STAT | Graphic |

Release Notes - Version: 13/200401 - 13.0.1.2

| Key | English changelog statement | German changelog statement | Component/s | Subcategory |
|-----|--|--|--------------|--|
| Bug | TQ-9919 If the concurrent network installation had been performed into a shared folder that was located in a different drive other than C:\, a consecutive WEB-client installation did not create the structure for the webpage elements. -issue resolved- | Wenn eine Serverbereitstellung nicht direkt auf dem Freigegebenen C-Laufwerk erfolgte, sondern auf anderen Partitionen, so wurde bei der Installation des WEB-Client keine Struktur der WEB-Elemente angelegt. - Fehler behoben- | Q-DAS Web | |
| Bug | TQ-9929 The "subgroup statistics" output points 3190 and 3191 had an incorrect description. -issue resolved- | Stichprobenkennwerte in den Ausgabepunkten 3190 und 3191 wurden falsch beschriftet. -Fehler behoben- | qs-STAT | Evaluation method |
| Bug | TQ-9930 It was not possible to create configurations-databases with the Static_DB when using a non-German operating system (due to date/time format conventions). -issue resolved- | Mit der Static-DB war es nicht möglich bei Nicht-Deutschen Betriebssystem (Aufgrund anderer Datums/Zeit-Schreibweisen) Konfigurationsdatenbanken anzulegen. -Fehler behoben- | All products | Installation |
| Bug | TQ-9958 It was not possible to enter filter criteria for alphanumerical additional data fields when using the "Simple filter". - issue resolved- | Im einfachen Filter war es nicht möglich, Suchkriterien bei den alphanumerischen Zusatzdaten einzugeben. -Fehler behoben- | qs-STAT | Database functionality |
| Bug | TQ-9961 The X-Y Plot of the Residuals was missing in the Residual graphics group. -issue resolved- | in den Residuengrafiken fehlte der X-Y- destra, vidara Plot der Residuen. -Fehler behoben- | | Form/Layout / Graphical User Interface |
| Bug | TQ-9978 In the Sample Analysis module, the "Distribution selection" icon did not open the respective dialog. -issue resolved- | Die Schaltfläche "Verteilungsauswahl" war in der Stichprobenanalyse ohne Auswirkung. -Fehler behoben- | qs-STAT | Numeric |

Release Notes - Version: 13/200401 - 13.0.1.2

| Key | English changelog statement | German changelog statement | Component/s | Subcategory | |
|-----|-----------------------------|---|---|---------------------------------|---|
| Bug | TQ-9982 | The Static_DB tool encountered an error in case of English operating systems and if a database update script was directly executed from it. (creating the update script and running it manually was still possible). -issue resolved- | Mit englischer Betriebssystemsprache lief die Static_DB in einen Fehler beim direkten Ausführen eines Updatescriptes. (Updatescript erzeugen und manuell ausführen war immer möglich). -Fehler behoben- | All products | Update |
| Bug | TQ-10045 | The "Defects/non-conforming units" graphic (#7600) was not displayed properly in case of Error Log Sheet data and a report printed via the Reporting System. -issue resolved- | Der durch das Reporting erstellte Bericht für die Anzeige von Fehlersammelkarten gab die Grafik #7600 (fehlerhafte Einheiten) falsch aus -Fehler behoben- | M-QIS Engine (M-QIS-S), qs-STAT | Graphic, Report |
| Bug | TQ-10057 | The buttons to apply the "C-Value function" dialog for the Histogram were not visible. -issue resolved- | Die Buttons im Dialog der C-Wert-Funktion im Histogramm waren nicht sichtbar. -Fehler behoben- | qs-STAT | Form/Layout / Graphical User Interface |
| Bug | TQ-10066 | Events, measures and causes could not be saved if the information was entered subsequently for the last measurement. -issue resolved- | Ereignis, Maßnahme und Ursache konnten nicht gespeichert werden für die Nachträgliche Eingabe von Zusatzdaten. -Fehler behoben- | procella | Form/Layout / Graphical User Interface |
| Bug | TQ-10070 | The test plan graphic (12215) was filtered automatically, and was displaying variable characteristics only. -issue resolved- | Grafik Testplan (12215) war automatisch gefiltert um nur variable Merkmale zu zeigen. -Fehler behoben- | procella | Form/Layout / Graphical User Interface, Graphic |
| Bug | TQ-10077 | Switching characteristics via the input matrix graphic was not possible anymore. -issue resolved- | Über die Eingabematrix war kein Merkmalswechsel mehr möglich. -Fehler behoben- | O-QIS, procella | Data record, Graphic |
| Bug | TQ-10101 | Graphic 3900 used to display the value of the previous characteristic, not the data of the current characteristic. -issue resolved- | Grafik 3900 zeigte den Wert des Vorgängermerkmals, nicht des aktuellen Merkmals. -Fehler behoben- | O-QIS, procella | Form/Layout / Graphical User Interface |

Release Notes - Version: 13/200401 - 13.0.1.2

| Key | English changelog statement | German changelog statement | Component/s | Subcategory |
|----------------|--|---|-----------------|---|
| Bug | TQ-10113 After printing the password history as PDF file, the User Management window could not be closed anymore, and error messages were displayed. - issue resolved- | Nach dem Drucken der Passworthistorie in PDF konnte der Benutzerverwaltungsdialog nicht geschlossen werden, es kam zu Fehlermeldungen. -Fehler behoben- | qs-STAT | User Administration / Configuration |
| Bug | TQ-10134 The "takeover channel" setting in procella test plans was ignored. Data readings on other dependent channels / characteristic did not get imported. - issue resolved- | Der Übernahmekanal in procella wurde nicht mehr erkannt, Mehrstellenmessungen nicht mehr über alle Kanäle abgeholt. -Fehler behoben- | O-QIS, procella | Interface (RS 232, ...), Measurement Sequence Control |
| Bug | TQ-10166 In the Sample Analysis module: When loading DFQ files with positional tolerances and in combination with the 5-part-limits display in the Value Chart Individuals, exception messages could occur. -issue resolved- | Bei Laden von Daten in der Stichprobenanalyse, DFQ-Dateien, in Verbindung mit Positionstoleranzen und der Darstellung der 5-Teile-Grenze im Werteverlauf kam es zu Exceptions. -Fehler behoben- | qs-STAT | Numeric |
| Change Request | TQ-9754 The Static_DB now suggests different default files names for the various types of database update scripts to prevent overwriting existing files by mistake. | Beim Erstellen der Updateskripten mit der Static DB werden nun Namensvorschläge für die verschiedenen Scripte vorgegeben, damit ein versehentliches Überschreiben abgefangen wird. | All products | Update |
| Change Request | TQ-10154 The K-field number is now displayed in addition to the description of the field in the "Simple filter" display of the Read from database dialog. | Im Dialog "Lesen aus der Datenbank" wird innerhalb des Einfachen Filters nun neben der K-Feld Bezeichnung zusätzlich noch die dazugehörige K-Feld Nummer angezeigt. | All products | Database functionality |

Release Notes - Version: 13/200401 - 13.0.1.2

| Key | English changelog statement | German changelog statement | Component/s | Subcategory |
|-----------------|--|---|--------------|--|
| D - Bugfix | TQ-9897 Individual value outputs on Form Sheets did not update directly after clicking on the "execute evaluation" icon and after new measured values had been added. -issue resolved- | Einzelwertdarstellungen auf Formblättern haben sich bei der Werteeingabe nicht direkt mit aktualisiert nach Auswertung. -Fehler behoben- | All products | Form/Layout / Graphical User Interface |
| D - Improvement | TQ-10085 Opening the "Read from database" window was very slow, if a lot of database queries had been configured. The opening time could be improved down to seconds. | Wenn sehr viele Selektionen vorhanden waren, so war der aufbau der Dialoges "Lesen aus der Datenbank" massiv verzögert. Dies konnte auf Sekunden beschleunigt werden. | All products | Database functionality |